
Krisztusban szeretett kedves testvérek! 

Nagyböjti időszakunk vége felé járva, ezen szent evangéliumokat olvasva halljuk Jézus 

szavait, aki egyre jobban elénk tárja isteni mivoltát. Megmutatja, számunkra az Ő szavaival, 

tanításával, hogy Ő és az Atya egy. Ez az, amit a kortársai, a főpapok és az írástudók   

nemigen tudnak elfogadni.  A mai evangéliumban is olvassuk, amikor köveket ragadnak, 

hogy megkövezzék a káromkodásért, merthogy ember létére istenné teszi magát. A zsidók 

még az utolsó pillanatig sem tudják elfogadni, hogy Jézus Isten egyszülöttje. Nem hisznek 

azokban a csodákban, azoknak gyógyításoknak, azoknak a rendkívüli jeleknek, amelyeket 

Jézus végbevisz az emberek között. Nem hallják meg az Isten fiának a szavát, az Isten igaz 

üzenetét, az örök életre hívó szavát. Nem hallják meg azt a szót, amely az emberi szeretetre 

és a szeretet tetteire hívná őket. 

Keresztény emberként tudjuk, hisszük és valljuk, hogy Isten a lehető legjobbat akarja 

valamennyiünk számára. Ezért lép fel Jézus olyan bátran, ezért hirdeti rendíthetetlenül Isten 

igazságait. Ezért műveli a csodákat, mert meg akarja mutatni valamennyiünk számára, hogy 

gondviselő Istenként minden körülmények között itt van közöttünk.  Velünk jár a földi élet 

útjain, velünk halad előre az üdvösség útján. Jézus pedig példát ad arra, aki nem csak beszélt 

a szeretetről, az Istenbe vetett hitről, a ráhagyatkozásról, de meg is tette értünk, emberekét 

a legnagyobb áldozatot: amikor engedelmességből vállalja az Atya akaratát és vállalja értünk 

a szenvedést és a kereszthalált. 

Szent Pál fogalmazza meg a filippiekhez írt levelében, az ő Krisztus-himnuszában (Fil 2,6-

8): „6…az Istennel való egyenlőséget nem tartotta olyan dolognak, amelyhez föltétlenül 

ragaszkodnia kell, 7hanem kiüresítette magát, szolgai alakot öltött, és hasonló lett az 

emberekhez. Külsejét tekintve olyan lett, mint egy ember. 8Megalázta magát és 

engedelmeskedett mindhalálig, mégpedig a kereszthalálig.”  

Maga Jézus Krisztus tanítja nekünk (2Kor 4,15): „15Mert minden értetek történik”! Még 

akkor is, ha nagyon sokan nem értik, hogy Jézus Krisztusnak miért kellett meghoznia ezt az 

áldozatot. Akik nem igazán érzik át Isten szeretetének nagyságát nem érzik, nem feltétlenül 

figyelnek is jeleire a mindennapi életükben. Szintén Szent Pál fogalmazza meg egy levelében 

(1Kor 23-24), hogy a kereszt „23… a zsidóknak ugyan botrány, a pogányoknak meg 

balgaság, 24a meghívottaknak azonban, akár zsidók, akár görögök: Krisztus Isten ereje és 

Isten bölcsessége”. Mi megértettük Jézus Krisztus keresztéjének az erejét és mi hisszük és 

valljuk, hogy ez az egyetlen út. Hiszen maga Jézus Krisztus tanítja egy alkalommal (Mt 16,24), 

hogy „Aki követni akar, tagadja meg magát, vegye fel keresztjét és kövessen.”  

Krisztus követése nem könnyű út, de azt is tudjuk, hogy megéri! Valamennyiünk számára 

ott az ígéret, amit Jézus ad nekünk (Mt 24,13): hogy „13… aki mindvégig kitart, az üdvözül.” 

Ezért is fontos megfontolnunk, szívünkbe írnunk Jézus ezen szavait. Amikor ebben a forrongó 

világan élünk, a járványveszélyről nem is beszélve, amikor kilátástalannak tűnik az emberi 

élet. De tudjuk, hisszük, Isten még a görbe utakon is tud egyenesen írni. 

Különösen számunkra, akik cursillosok vagyunk, különösen is kell egyre jobban előre 

haladnunk Isten útjain. Megmutatnunk, hogy Krisztus számít ránk! A cursillo 3 napján 

sokszor előkerül ez a gondolat. Prédikációkon is elmélkedéseimben is gyakran előjönnek és 



próbálom mindenhol terjeszteni, amit Szent Pál apostol is hirdet nekünk (2Kor 5,14), hogy 

„14…Krisztus szeretete sürget”. Mi megértettünk, hogy Krisztus keresztje az, ami erőt, 

bátorságot, lelkesedést ad a mindennapi küzdelmeinkben is, hogy megláthassuk Isten 

szeretetét és az ő akaratát tudjuk követni. Engedelmes gyermekeiként tudjuk járni ennek az 

életnek útjait. Krisztus iránti szeretetből mi vállaljuk mindazt a nehézségeket is akár, amit 

Jézus, Isten ránk bíz, reánk mér. Vállaljuk, mert tudjuk, hogy Isten ebből is tud valami 

nagyobb jót adni számunkra.  

Ez a mai este is kicsit ezt a lelkesedést akarja erősíteni bennünk, a nagyböjti időszakunk 

utolsó napjait járva, amikor érezzük, hogy közel van a mi megváltásunk, közel van Krisztus 

nagy áldozatának titka. Meg akar erősíteni bennünket, hogy ez lehet az egyedüli, hogy 

felvegyük a mindennapi keresztjeinket és úgy kövessük isteni üdvözítőnket. Krisztus 

szeretete sürget minket! 

Adja Isten, hogy mindannyian meg tudjuk élni ezt az igazi szeretetet életünkben, azzal a 

lelkesedéssel, amit Jézustól tanulunk: bátran, buzgón járhassuk ennek az életnek ösvényeit, 

útjait hogy majd egykor Krisztus keresztútját a mi életutunkkal egyesítve, végig járva 

eljuthassunk valamennyien a feltámadás örömére.  

Amen.   
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